
Uttalelse til Styringsgruppa/Arbeidsgruppa fra Kåfjord eldreråd 

 

Kommunalt råd for eldre ser med interesse og nysgjerrighet på det arbeidet som ble startet 
opp i 2020. 

Perspektivet og fokus er «den samiske befolkning» i Kåfjord. Dette begrepet er jo historisk 
problematisk. Mange mennesker i kommunen og i Nord-Troms regner seg fortsatt som hel-
norsk, etter fornorskningsprosessen.  

Godt er det at yngre mennesker nå er i ferd med å justere sin tilhørighet mot samisk/kvensk 
identitet, og slik prøver å ta tilbake sine tapte røtter. 

Mange eldre har hatt samisk som hjemmespråk. Språket aktiveres hos noen når det går imot 
livets siste fase. Derfor er det spesielt viktig at flere ansatte i omsorgstjenestene lærer samisk 
og aktivt tar «hjertespråket» i bruk i sitt arbeid. Dette fører til at eldre som trenger helse- og 
omsorgstjenester, får økt livskvalitet og kanskje også helsegevinst. 

Kommuneadministrasjonen har etter hvert fått et positivt forhold til sin egen sjøsamiske 
kultur. Med å fokusere på folks røtter – sine egne, olde- og besteforeldre sin egen  
stedstilhørighet utløses mye innebygd energi. 

I Kåfjord har vi utrolig mange utøvende kunstnere. Arbeidsgruppa kan om mulig gjøre seg 
nytte av deres innsikter – fra litteratur, billedkunst, duodji/daida,design og andre uttrykk som i 
musikk og dans bl.a.. Kanskje få til et eget arbeid med bakgrunn i de behov Arbeidsgruppa 
avdekker. Kan et multimedia prosjekt være en ide? 

Rådet henviser til kurset i Manndalen, og ønsker referat fra møter/kurs slik at vi kan være 
medspillere videre.  

Arbeidsgruppa bør suppleres med menn med lokal kunnskap. 

 

Rådet ønsker lykke til med et spennende arbeid. Ollu giitu! Mange takk! 

 

Kåfjord eldreråd 

 

 


